
PROTOKÓŁ Nr 4/11

z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady Gminy Mielnik
w dniu 11 maja 2011r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:
1. Adam Tobota - Wójt Gminy
2. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
3. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
4. Pan Tadeusz Szeweluk - Dyrektor ZGK

Obradom Komisji przewodniczył  Pan Lucjan Kożuchowski – Przewodniczący Komisji 
Finansowo-Budżetowej Rady Gminy.

Porządek posiedzenia:
1. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem obrad VII sesji Rady Gminy 

Mielnik:
1) w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Mielnik za 2010r.
2) w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.
3) w sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cenowej  za  zbiorowe zaopatrzenie  w wodę na 

terenie gminy Mielnik.
4) w  sprawie  ustalenia  stawek  opłaty  targowej,  zasad  ustalania  i  poboru  oraz 

terminów płatności.
5) w sprawie zmian w Wieloletniej  Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 

2011-2016.
6) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2011.
7) w  sprawie  przyjęcia  “Programu  budowy  i  finansowania  przydomowych 

oczyszczalni ścieków na terenie gminy Mielnik na lata 2011-2014”.
8) w sprawie  określenia  szczegółowych  warunków udzielania  pomocy dzieciom i 

młodzieży,  form  i  zakresu  tej  pomocy,  w  tym  stypendiów  dla  uzdolnionych 
uczniów oraz trybu postępowania w tych sprawach.

9) w  sprawie  przystąpienia  do  prac  nad  “  Planem  Rozwoju  Lokalnego  Gminy 
Mielnik na lata 2012-2032”.

10) o zmianie uchwały Nr XIX/86/08 Rady Gminy Mielnik.
11) w sprawie wynajmu lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego 

zasobu gminy.
2. Analiza kosztów funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej za 2010r.
3. Sprawy różne.
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Do punktu 1.

1) Pani  Skarbnik  Gminy poinformowała,  że  zmieniła  się  procedura  udzielania 
absolutorium, obecnie rada podejmuje 2 uchwały w tej sprawie.

Komisja Rady po zapoznaniu się z następującymi dokumentami:
● zarządzeniem nr 15/11 Wójta Gminy Mielnik w sprawie przyjęcia sprawozdania z 

wykonania planów finansowych gminnych jednostek kultury za 2010r. (w zał. na  
str..............prot.),

● zarządzeniem nr 16/11 Wójta Gminy Mielnik w sprawie przyjęcia sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy za rok 2010 (w zał. na str..............prot.),

● zarządzeniem nr 20/11 Wójta Gminy Mielnik w sprawie przyjęcia sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy za 2010r. (w zał. na str..............prot.), 

● uchwałą  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o 
przedłożonym przez Wójta  Gminy Mielnik sprawozdaniu z  wykonania budżetu 
gminy za 2010r. (w zał. na str..............prot.), 

● wnioskiem  –  opinią  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Mielnik  w  sprawie 
udzielania Wójtowi Gminy absolutorium (w zał. na str..............prot.)

jednogłośnie, przy obecności 7 radnych, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu gminy Mielnik za 2010r.

(w zał. na str..............prot.)

2) Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  7  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.

(w zał. na str..............prot.)

3) Pan Wójt Gminy poinformował,  że zobowiązał Dyrektora ZGK do przygotowania 
analizy  kosztów pozyskania  wody.  Cenę wody Wójt  ustala  w drodze  zarządzenia, 
dlatego jest mu potrzebna w tej sprawie opinia Rady.

Pan Dyrektor ZGK przedstawił projekt uchwały wraz z kalkulacją w sprawie zatwierdzenia 
taryfy cenowej za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie gminy Mielnik. Poinformował, że 
do projektu uchwały i kalkulacji wkradł się błąd, proponowana cena wody wynosi 2,44 zł/m3 
netto (2,66 brutto), zaś opłata abonamentowa od wodomierza 2,60 zł/miesiąc (2,81 z VAT).
Poinformował  o 30 % stratach  wody,  10 % strata  jest  tolerowana  (awaria,  płukania  itp.) 
pozostałe  20  % strat  należy  wyeliminować  i  Pan Dyrektor  zapewnił,  że  postara  sie  tego 
dokonać.

(w zał. na str...............prot.)

Pan Stefan Troc
Stwierdził,  że w wyliczeniach przedstawionych przez Pana Dyrektora jest  dużo teorii.  Na 
pewno do wody nie dopłacamy, a proponowany jej 23 % wzrost jest za duży, zwłaszcza dla 
dużych  odbiorców  wody.  Pan  Troc  zaproponował  wzrost  ceny  w  granicach  10-15  % w 
stosunku do obecnie obowiązującej.
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Członkowie Komisji poparli stanowisko Pana Troca w sprawie 10 % podwyżki ceny wody. 
Zaapelowali do Pana Dyrektora ZGK aby podjął działania mające na celu zminimalizowanie 
strat wody z wodociągu.

Pan Wójt poinformował, że w niedalekiej przyszłości czeka nas wymiana 3,5 km. żeliwnego 
wodociągu w Mielniku. W II półroczu 2011r. przeprowadzone zostaną kontrole dotyczące 
legalności poboru wody i wywożenia ścieków.

Komisja Rady jednogłośnie, przy obecności 7 radnych, zawnioskowała o zwiększenie 
o 10 % dotychczasowej taryfy na wodę we wszystkich jej  składnikach (cena 1m3  wody, 
stawka opłaty za przyłączenie do urządzeń wodociągowych, opłata abonamentowa).

4) Pan Wójt Gminy przedstawił i omówił projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek 
opłaty targowej, zasad ustalania i poboru oraz terminów płatności.
Pan Wójt poinformował, że najprawdopodobniej Pani Dunowska – właścicielka terenu 

po byłej bazie GS nie będzie już udostępniać placu na organizację targu, trwają rozmowy z 
Gminną  Spółdzielnią  “SCH”  w  Mielniku  aby  targ  był  na  placu  przy  dawnym  sklepie 
żelaznym.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  7  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej, zasad ustalania i poboru oraz 
terminów płatności.

(w zał. na str...............prot.)

5) Pani  Skarbnik  Gminy poinformowała  członków  Komisji,  że  projekt  uchwały  w 
sprawie zmian w Wieloletniej  Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2011-
2016 przedstawi bezpośrednio przed sesją. Omówiła zmiany jakie będzie uwzględniał 
ten projekt, najważniejsza z nich dotyczyć będzie zmiany terminu realizacji budowy 
kanalizacji (przesunięcie o rok).

6) Pan Wójt Gminy i Pani Skarbnik Gminy przedstawili i omówili projekt uchwały w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2011r.

Pan  Władysław  Stankiewicz wyraził  obawę,  że  w  związku  z  przeznaczeniem  dużych 
środków  finansowych  na  wykonanie  dokumentacji  na  wiele  projektów,  może  dojść  do 
sytuacji, że ze względu na brak dalszych środków finansowych na realizację tych projektów 
dojdzie do przedawnienia dokumentacji. Zdaniem Pana radnego lepiej byłoby przeznaczyć te 
środki na budowę kanalizacji.

Pan Wójt Gminy
Poinformował,  że  NFOŚ  od  przyszłego  roku  otwiera  nowe  możliwości  na  pozyskanie 
środków,  dlatego  potrzebne  jest  wykonanie  dokumentacji.  Łączny  koszt  planowanych 
inwestycji wyniesie 3,5-4 mln.zł.
Większość  tych  środków  planujemy  pozyskać  z  zewnątrz.  Pan  Wójt  opowiedział  o 
planowanej  budowie  basenu  kąpielowego  w  Mielniku.  Odbyło  się  spotkanie  z 
przedstawicielami  2  firm  projektujących  takie  baseny.  Istnieje  możliwość  wybudowania 
basenu jeszcze w tej kadencji. Środki na ten cel można pozyskać w kilku miejscach. Basen 
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zbudowany zostanie przy Zespole Szkół, będzie to basen kryty, o długości 20 m, za kwotę 4 
mln.zł. brutto. Projekt jest bezwzględnie potrzebny, ponieważ bez niego nie można ubiegać 
się o środki.
Zrezygnowano z pomysłu budowy basenu przy stadionie – teren tam jest  niewłaściwy,  w 
starorzeczu rzeki. Zrezygnujemy również z budowy euroboiska, sztuczna nawierzchnia tych 
boisk jest szkodliwa dla zdrowia.
W przyszłym roku planujemy budowę kortów tenisowych przy stadionie. 
Poszukujemy miejsca na składowanie odpadów budowlanych, rozważane jest wyrobisko po 
żwirowni w Osłowie. Pan Wójt poprosił radnych o opinię w tej sprawie. Poprosił również o 
opinię w sprawie usytuowania planowanego schroniska dla zwierząt w mielniku. Rozważane 
są dwa miejsca :

● plac za hydrofornią,
● w lesie, na dawnym wysypisku śmieci.

Pan Dyrektor ZGK poinformował radnych, że obecnie w ZGK przechowywane są 6 psy, 
nieprawdą  jest,  że  psy  głodują  w  dni  wolne  od  pracy,  ponieważ  w  te  dni  wyznaczeni 
pracownicy przychodzą na 2 godziny do pracy i je karmią.

Pan  Przewodniczący  Rady zapytał,  czy  istnieje  możliwość  ustawienia  we  wsiach 
kontenerów  na  różnego  rodzaju  sprzęt  elektryczny  i  meble,  a  następnie  odbiór  tych 
kontenerów, ponieważ okoliczne lasy są obecnie nagminnie zaśmiecane tego typu rzeczami.

Pan Dyrektor ZGK poinformował, że 1 czerwca br. planowane jest przeprowadzenie zbiórki 
tego typu  sprzętów. Ogłoszenia  o tym zostaną  rozplakatowane we wszystkich  sołectwach 
gminy.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  7  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011r.

(w zał. na str...............prot.)

7) Pan Sekretarz Gminy przedstawił i omówił poprawiony projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia “Programu budowy i finansowania przydomowych oczyszczalni ścieków na 
terenie  gminy  Mielnik  na  lata  2011-2014.  Zmiana  dotyczy  treści  normatywnej 
uchwały i załącznika nr 2 do uchwały.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  6  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  “Programu  budowy  i  finansowania  przydomowych 
oczyszczalni ścieków na terenie gminy Mielnik na lata 2011-2014. 

(w zał. na str...............prot.)

8) Pan Sekretarz Gminy przedstawił i omówił projekt uchwały w sprawie określenia 
szczegółowych warunków udzielania pomocy dzieciom i młodzieży, form i zakresu tej 
pomocy,  w tym stypendiów dla uzdolnionych uczniów oraz trybu postępowania w 
tych sprawach.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  6  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy dzieciom 
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i młodzieży, form i zakresu tej pomocy, w tym stypendiów dla uzdolnionych uczniów oraz 
trybu postępowania w tych sprawach.

(w zał. na str...............prot.)

9) Pan Sekretarz Gminy przedstawił i omówił projekt uchwały w sprawie przystąpienia 
do prac nad “ Planem Rozwoju Lokalnego Gminy Mielnik na lata 2012-2032”.

Pan  Wójt  Gminy  i  Pan  Przewodniczący  Rady poinformowali  o  pracach  zespołów 
pracujących  nad  “Strategią  Rozwoju  Gminy  Mielnik  na  lata  2012-2023”,  łącznie  pracuje 
ponad 50 osób. Zaapelowali do radnych o większe zaangażowanie i włączenie sie do tych 
prac.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  6  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie przystąpienia do prac nad “ Planem Rozwoju Lokalnego Gminy 
Mielnik na lata 2012-2032”.

(w zał. na str...............prot.)

10) Pan Sekretarz Gminy przedstawił i omówił projekt uchwały o zmianie uchwały Nr 
XIX/86/08 Rady Gminy Mielnik.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  6  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały o zmianie uchwały Nr XIX/86/08 Rady Gminy Mielnik.

(w zał. na str...............prot.)

11) Pan Sekretarz Gminy przedstawił  i  omówił  projekt uchwały w sprawie wynajmu 
lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  6  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt  uchwały  w  sprawie  wynajmu  lokali  mieszkalnych  wchodzących  w  skład 
mieszkaniowego zasobu gminy.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 2.

Pan Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej przedstawił informację na temat kosztów 
funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej za 2010r.

(w zał. na str...............prot.)
Do związania budżetu ZGK brakuje 300 tys.zł. Gro wydatków stanowi fundusz osobowy – 
aktualnie jest zatrudnionych 18 pracowników, w tym 4 umysłowych i ½ etatu sprzątaczki. 
Planowane  jest  zmniejszenie  administracji  o  1  osobę.  Jeśli  dojdzie  do  uruchomienia 
schroniska dla zwierząt i recyklingu odpadów stałych, zatrudnienie zredukowane zostanie o 4 
osoby. Obecne działania idą w kierunku zarobienia pieniędzy a nie zatrudniania ludzi. Zakład 
otrzymał możliwość zarobienia pieniędzy przy rekultywacji dróg gminnych

Członkowie  Komisji  wyrazili  obawę  w  kwestii  opłacalności  prowadzenia  schroniska  dla 
zwierząt.
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Pan  Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  kwestia  schroniska  dla  zwierząt  wymaga 
dokładnego przeanalizowania. Analiza powinna być poparta wstępnymi dowodami, że ZGK 
będzie otrzymywał zlecenia na przechowywanie psów w schronisku.

Komisja Rady przyjęła do wiadomości informację na temat kosztów funkcjonowania 
Zakładu Gospodarki Komunalnej za 2010r.

Do punktu 3.

Pan Sławomir Leoniuk zapytał co dzieje się w sprawie solarów.

Pan Wójt Gminy – wnioski są przygotowane, czekamy na nabór. Cały czas monitorujemy 
sprawę.

Pan Przewodniczący Rady poinformował radnych o następujących sprawach:
● w  dniu  27  maja  br.  z  okazji  Dnia  Samorządowca  organizowana  jest  impreza 

integracyjna pracowników Urzędu, radnych i sołtysów, 
● VII sesja Rady Gminy zwołana na 27 maja br. odbędzie się w siedzibie GOKSiR,
● od Komendanta Powiatowego Policji wpłynął wniosek w sprawie sfinansowania przez 

gminę  dodatkowych  służb  prewencyjnych  policji  w  okresie  letnim.  Zapytał  o 
stanowisko Wójta w tej sprawie.

Pan  Wójt poinformował,  że  również  otrzymał  takie  pismo.  Udzielił  odpowiedzi 
Komendantowi Policji, że podpisaliśmy w tej sprawie porozumienie ze Strażą Graniczną w 
związku z czym, nie przewidujemy wydatkowania dodatkowych środków dla policji.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała:
Elżbieta Szymańska 

Przewodniczący Komisji

                                                                                                  Lucjan Kożuchowski
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